
رئيس جمهور: 
همسايگان در اولويت سرمايه گذاري در ايران هستند

جمهوري اسلامي ايران براي توسعه روزافزون روابط با کشورهاي 
همس�ايه از جمله جمه�وري آذربايج�ان اولويت قائل اس�ت و از 
ارتقاي سطح روابط دو کش�ور در همه زمينه ها استقبال مي کند. 
به گزارش پايگاه اطلاع رساني دفتر رياست جمهوري ، حجت الاسلام 
روحاني روز گذش��ته در ديدار »ش��اهين مصطفي اف« وزير صنعت 
و اقتص��اد جمهوري آذربايجان و رئيس آذري کميس��يون مش��ترک 
همکاري هاي اقتصادي ايران و آذربايجان، با اظهار خرسندي از ايجاد 
پيشرفت در توسعه روابط دو کشور در دو سال اخير، تلاش براي رسيدن 
مناسبات تهران - باکو به جايگاه شايسته دو ملت را مورد تأکيد قرار داد 
و گفت: دو کشور ظرفيت هاي فراواني در زمينه هاي مختلف براي توسعه 

بيش از پيش روابط و همکاري ها دارند. 
رئيس جمهور با بيان اينکه بعد از توافق هسته اي شرکت هاي متعددي 
از سراسر دنيا خواهان س��رمايه گذاري در ايران هستند، اظهار داشت: 
بديهي است همسايگان و از جمله جمهوري آذربايجان در اين زمينه 
اولويت دارند. روحاني با اش��اره به اينکه کريدور ش��مال - جنوب در 
تحکيم روابط دو کشور جايگاه ويژه اي دارد، گفت: جمهوري آذربايجان 
مي تواند دروازه ايران براي ارتباط با منطقه قفقاز باشد و آذربايجان نيز 
مي تواند از طريق ايران به خليج فارس و درياي عمان در ارتباط با ساير 
مناطق دنيا قرار گيرد، لذا ضروري است براي استفاده از اين ظرفيت، 
همکاري هاي خود را تقويت کنيم. رئيس جمهور همکاري در زمينه نفت 
و انرژي را يکي ديگر از موارد مهم در تحکيم روابط و همکاري هاي دو 
کشور دانست و گفت: سرمايه گذاري مشترک دو کشور در درياي خزر 
مي تواند آغاز مناسبي براي سرمايه گذاري هاي مشترک در بخش هاي 
مختلف نفت و گاز باشد. »شاهين مصطفي اف« وزير صنعت و اقتصاد 
جمهوري آذربايجان نيز در اين ديدار با تبريک موفقيت بزرگ کشورمان 
در موضوع هس��ته اي اظهار داش��ت: دولت و ملت آذربايج��ان از اين 
دستاورد و موفقيت بزرگ دولت ايران بسيار خوشحال است و مطمئن 
هس��تيم که اين توافق به نفع صلح و ثب��ات در منطقه و جهان خواهد 
بود و مي تواند دستاوردهاي بس��يار مفيدي براي ملت ها داشته باشد. 
وي با بيان اينکه روابط و همکاري هاي دو کشور پس از ديدار رؤساي 
جمهوري ايران و آذربايجان در سطح بس��يار بالايي در حال پيشرفت 
است، به هيئت عالي رتبه اقتصادي همراه خود در سفر به تهران اشاره 
کرد و گفت: جمهوري آذربايجان مصمم اس��ت با تمام توان مناسبات 
خود با اي��ران را در زمينه هاي مختلف از جمل��ه در بخش هاي انرژي، 
تجارت، حمل و نقل، صنعت، کشاورزي، نفت و پتروشيمي و بانکداري 

بيش از پيش گسترش دهد. 

سردار نقدي در ديدار جوانان ضد امپرياليسم:
برخي قدرت خود را به طاغوت ها تفويض کرده اند

اميدواريم که به زودي شاهد اين 
باش�يم که لانه جاسوسي امريكا 
در کش�ورهاي منطقه ب�ه پايگاه 
اتحاديه جوانان ضد امپرياليس�م 
تبديل ش�ود و اين خواهد ش�د. 
به گزارش فارس، س��ردار محمدرضا 
نق��دي، رئي��س س��ازمان بس��يج 
مستضعفين روز گذش��ته در ديدار   

اعضاي ش��وراي مرکزي اتحاديه جوانان ضد امپرياليس��م در محل لانه 
جاسوسي امريکا ضمن تقدير از اقدامات اتحاديه جوانان ضد امپرياليسم 
که از جوانان مبارز و با بصيرت کشورهاي مختلف تشکيل شده است، گفت: 
قدرت از آن ملت هاست؛ خداوند اراده کرده که قدرت خود را در اجتماع 
ملت ها متجلي کند.  رئيس سازمان بسيج مستضعفين با بيان اينکه خداوند 
سرنوشت ملت ها را زماني تغيير مي دهد که خودشان  براي رسيدن به آزادي 
به صحنه بيايند و تلاش کنند، تصريح کرد: اگر امروز مي بينيم که قدرت 
در اختيار شيطان ها و طاغوت ها قرار گرفته، علت آن اين است که ملت ها 
قدرت خودشان را نمي دانند و گروهي به خاطر ترسيدن و گروهي به خاطر 

فريب خوردن، قدرت خود را به طاغوت ها تفويض کرده اند. 
وي با تشريح وظايف امروز جوانان اتحاديه ضد امپرياليسم، ادامه داد: 
وظيفه ما و جوانان اتحاديه اين است که با روشنگري نگذاريم ملت ها 
فريب شيطان را بخورند و با روحيه دادن، مانع ترس آنها شوند. جانشين 
فرمانده کل سپاه در امر بسيج افزود: همين طور که ملت ايران با دست 
خالي بر امريکا پيروز شدند و امروز شما مي بينيد که در لانه جاسوسي 
فتح شده امريکا نشس��ته ايد و به جاي مستشاران زورگوي امريکايي، 
دانشجويان بس��يجي در اينجا اس��تقرار دارند، هر کدام از ملت هاي 
مس��لمان که از فرمول بيداري و و حدت مردم ايران استفاده کنند به 
همين پيروزي مي رسند. نقدي در پايان بيان داشت: اميدواريم که به 
زودي شاهد اين باشيم که لانه جاسوسي امريکا در کشورهاي منطقه 
به پايگاه اتحاديه جوانان ضد امپرياليسم تبديل شود و اين خواهد شد. 

اراده خدا بر پيروزي مستضعفين است. 

استقبال بي بي سي از ورود هاشمي
 و سيدحسن خميني به مجلس خبرگان!

بي بي سي فارسي ديروز ضمن تعجب از اعلام زودهنگام هاشمي براي 
ورود به گود انتخابات خب��رگان از قول وي اظهار امي��دواري کرد که 

سيدحسن خميني نيز وارد اين انتخابات شود. 
بي بي سي علت اعلام زودهنگام ورود هاشمي را نگراني از تندروي ها 
و ب��راي جلو گيري از ورود تندروها دانس��ته اس��ت. اينکه تندروهاي 
مدنظر هاشمي و بي بي  سي مشترک هس��تند، از نکات جالب گزارش 
و خبر بي بي سي است. بي بي سي معتقد است براي جلوگيري از ورود 
تندروهايي چون محمد يزدي بايد هاشمي وارد ميدان شود. بي بي سي 
مي گويد: »محمد يزدي از تندترين ها اس��ت و اگر با همين ريل جلو 
بيايد مجلس بعدي هم تند خواهد بود و نمي تواند رهبر مطمئني! را 

انتخاب کند.« 
خدا روح امام را با اولياءالله محش��ور کند که فرمود اگر دشمن به شما 

اقبال داشت در خود شک کنيد. 
چه شده است که آقاي هاشمي بعد از 50 سال مبارزه براي اسلام مورد 

طمع روباه پير است. ان شاءالله که جنگ رواني براي اختلاف است.

 هشدار »جوان« درباره تحرکات جرياني که مي خواهد موضوع هسته اي را به انتخابات پيوند دهد 

بگذاريد پرونده هسته اي ملي بماند 

      فارس: علي مطهري، نماينده تهران در مجلس با بيان اينکه ممکن 
اس��ت خود دولت با برخورد با منتقدان توافق هسته اي متهم به نقض 
آزادي بيان و کم تحملي در مقابل انتقادات شود، گفت: هيئت نظارت بر 

مطبوعات »نماينده دولت« نيست. 
      مهر: علي لاريجاني، رئيس مجلس شوراي اسلامي: به نظر مي رسد 
امريکا در حال بازي با مهره داعش در منطقه است و عدم اقدام جدي 
آنها در قبال اين پديده شوم، آن را به سمت تشديد جنايت تحريک کرده 

و اين به ضرر ثبات در منطقه است. 
     تسنيم: مجوز فعاليتBBC رسانه وابسته به دستگاه هاي امنيتي 
رژيم سلطنتي انگليس که از سال ها پيش به دليل اقدامات ضدامنيتي 
در ايران تعليق شده بود، اخيراً با تصميم وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي 

دولت حجت الاسلام روحاني مجدداً فعال شد! 
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س�خنان علي اکبر صالحي، رئيس س�ازمان 
انرژي اتمي در گفت وگو ب�ا  ويژه نامه روزنامه 
ايران  جزئيات جديدي را درخصوص مذاکرات 
ايران و امريكا از کانال عمان بيان کرده اس�ت 
ک�ه مطالبي ن�و و بديع محس�وب مي ش�ود. 
در اين ميان برخي نکات بيان شده توانسته است ابعاد 
تاريکي را از اين مذاکرات افشا کند که الگوي هاي 
مناسبي را در مقابل تحليلگران و بازيگران عرصه 
سياسي قرار مي دهد.  صالحي در اين مطلب به اين 
نکته اش��اره مي کند که مذاکرات ايران و امريکا از 
طريق کانال عمان مدت ها قبل از انتخابات رياست 
جمهوري آغاز ش��د و بعدها نيز به دليل انتخابات 

رياست جمهوري امريکا متوقف شد. 
بنا بر گفته رئيس س��ازمان انرژي اتمي، مذاکرات 
اي��ران و امريکا پ��س از اين مذاکرات ب��ار ديگر به 
جريان افتاد و در نهايت در س��ال 92 و با پافشاري 
ايران بر برخي پيش ش��رط هاي خود امريکايي ها 
طي نامه اي رسمي خطاب به رئيس جمهور اسلامي 
ايران و همچنين مقام معظم   رهبري به به رسميت 

شناختن برنامه هسته اي ايران اعتراف کردند. 
اين اتفاق و نامه مي توانست نقطه عطفي بزرگ در 
عرصه ديپلماتيک محسوب شود، چرا که در پايان 
نيز به سلس��له مذاکراتي انجاميد که در نهايت به 

تفاهم نامه وين انجاميد. 
    رهبري چرا دس�تور توقف مذاک�رات را 

صادر کرد
اما در اين ميان نکته اصلي اينجاس��ت که صالحي 
به اين مسئله اشاره مي کند که رهبر معظم انقلاب 
دستور توقف مذاکرات را با توجه به نزديک شدن 

انتخابات رياست جمهوري ايران صادر مي کنند. 

امريکايي ها با اين رويه موافقت کردند و مذاکرات 
تا بعد از انتخابات ادامه پيدا کرد و پس از آن دولت 
حسن روحاني و محمدجواد ظريف، وزير امورخارجه 
فعلي اين مذاک��رات را ادامه مي دهد که در نهايت 
به سلسله توافقات ژنو و س��پس لوزان و در نهايت 

جمع بندي آن در وين مي انجامد. 
سؤال اصلي در اينجا مطرح مي شود که دليل اصلي 
چنين دستوري از سوي مقام معظم رهبري چيست؟ 
چرا اين مذاکرات با وجود اين نامه امريکايي ها ادامه 

نيافت و در نهايت به دولت بعد محول شد.
    توافق وين امتيازي بزرگ براي نظام يا يك 

حزب سياسي
با نگاهي به شرايط گذشته مي توان متوجه شد که 
ادامه اين مذاکرات مي توانس��ت امتيازات بزرگي 
براي هر دولتي و در هر شرايطي محسوب شود و به 
خصوص در آن زمان انتشار خبر پذيرش غني سازي 
توس��ط امريکا به ش��دت بر رقابت هاي انتخاباتي 
تأثيرگذار باشد، اما تمام اينها با دستور صريح رهبر 
انقلاب منتفي ش��د.  اگر کمي با دقت به ابعاد اين 
تصميم نگريسته شود، مي توان به اصلي ترين دليل 
اين تصميم که همان دور کردن پرونده هسته اي 
ايران از رقابت هاي سياسي و داخلي است، پي برد. 

پرونده اي که در طول سه دولت مختلف ادامه پيدا 
کرد و تمام ملت ايران در هزينه ها و دستاوردهاي 
آن شريک بودند و هزينه تحريم هاي ناجوانمردانه 
غرب را به منظور جلوگيري از دستيابي ايران به توان 

مستقل هسته اي آزمودند. 
حالا س��ؤال اينجاس��ت که اگر در آن زمان چنين 
تصميمي از سوي رهبر معظم انقلاب گرفته شد، 

وظيفه بازيگران سياسي چيست؟

    حرفي که نادرستي آن پس از 2 سال اثبات 
شد

شايد ذکر اين نکته نيز خالي از لطف نباشد که در 
همان زمان از س��وي برخي معترضان به نظام اين 
نکته مطرح مي ش��د که نظام جمهوري اس��لامي 
تلاش مي کند با حمايت از کانديداي خاصي جريان 
انتخابات را به سمت کانديدايي خاص هدايت کند.  
اين در حالي است که هم اکنون روشن شده نه تنها 
چنين ادعايي مقرون به صحت نبود بلکه با توقف 
مذاکرات زمينه براي نقد جدي مذاکرات از سوي 
تمام کانديداها و بدون هيچ فش��ار خاصي فراهم 
شد، به گونه اي که سعيد جليلي، دبير وقت شوراي 
امنيت ملي در مناظرات تلويزيوني به شدت مورد 

نقد قرار گرفت. 
حالا در اين ميان کشور و سيستم سياسي با آزموني 
ديگر درگير اس��ت، مذاکرات در نهايت به نتيجه 
رسيده است و قرار اس��ت در مراجع رسمي کشور 

مورد بررسي قرار بگيرد. 
در اين ميان کشور با انتخابات ديگري در اسفند ماه 
س��ال 1394 در عرصه انتخابات مجلس ش��وراي 
اسلامي و خبرگان رهبري روبه رو است و قرار است 
مردم بار ديگر به پاي صندوق هاي رأي بروند.  در 
اين بين راه و روشي روشن در مقابل بازيگران عرصه 
سياس��ت قرار دارد که مي تواند م��ورد توجه آنان 
نيز قرار بگيرد و يا به بازيچه اي در عرصه سياس��ي 

تبديل شود. 
    همه بر پيشرفت برنامه هسته اي در داخل 

تاکيد دارند
توافق وين صرف نظر از ابعاد بين المللي و اقتصادي 
آن تأثيراتي در حوزه سياست داخلي دارد، اما در اين 

ميان آنچه مهم است نحوه مديريت اين اتفاقات در 
اين عرصه است. برخي جريانات به دنبال اين هستند 
تا از اين توافق ابزاري براي پيروزي در انتخابات هاي 

جديد بسازند. 
توافق وين مي تواند اتفاق مهمي محسوب شود، اما 
نکته اصلي اينجاست که اگر اين توافق به ابزاري براي 
امتياز گيري سياسي تبديل شود، تنها    ضربه آن به 
حيثيت نظام برخورد خواهد کرد. بارها در گذشته 
اين نکته مطرح شده که برنامه هسته اي ايران متعلق 
به دولت خاصي است و همه در آن نقش داشته اند. 

پيشرفت برنامه هس��ته اي ايران در حوزه سياست 
داخلي به شدت مورد تاکيد تمام طرف هاي داخلي 
بوده است و حتي در ايام انتخابات رياست جمهوري 
سال 88 نيز در گزارش هاي گوناگون رسانه هاي 
خبري بيگان��ه به اين نکته اش��اره ش��د که حتي 
طرفداران به اصطلاح س��بز پوش نيز از پيشرفت 
برنامه هسته اي ايران حمايت  و احمدي نژاد را متهم 
به تعلل در حفظ اين دس��تاوردها مي کنند.  يکي 
از دلايل موفقيت تيم مذاکره کننده ايراني همين 
تاکيد همه جانبه تمام طرف ها بر حفظ برنامه هسته 

اي کشورمان بود. 
    اجازه دهيد پرونده هس�ته اي ملي باقي 

بماند
در اين ميان توافق هسته اي نيز بايد با چنين رفتاري 
مواجه ش��ود، در غير اين صورت تنها زمينه براي 
سوء اس��تفاده طرف هاي خارجي فراهم مي شود.   
در مسائل جاري داخلي نيز مسئله هسته اي را بايد 
از اين منظر مورد توجه قرار داد. از يک سو دشمنان 
کشور و جبهه مستکبران غربي در ميز مذاکرات، 
فش��ارهاي گوناگوني براي تحميل خواسته هاي 
افزون طلبانه خود اعمال مي کنند و از سويي ديگر 
نيز از همين موضوع استفاده حداکثري مي کنند 
تا کشور را به دودستگي و چنددستگي بکشانند و از 

داخل تضعيف کنند. 
مشي رهبري در هدايت مسير مذاکرات نيز دوگانه 
»حامي مذاکرات« و »منتقد مذاکرات« را عملاً نفي 
کرده است. ايشان در بيانات خود، همراه با حمايت از 
تيم مذاکره کننده، انتقادات خود را نيز طرح کرده اند 

که مي تواند الگويي براي همگان باشد. 
بحث توافق هسته اي با تأس��ي به مشي رهبري 
بايد موضوعي ملي باق��ي بماند و وارد بازي هاي 
جناحي نش��ود. اين خط قرمزي است که بايد از 
سوي هر حزب و گروهي که قصد دارد به صورت 
نظام مند وارد عرصه انتخابات وارد ش��ود مورد 

توجه قرار بگيرد. 
ضمن آنکه در صورت عدم توجه به اين مسئله ما 
شاهد اين خواهيم بود که دو قطبي جديدي در 
حوزه هسته اي ايجاد شود و مذاکرات انتخاباتي 
عملا زمينه را براي بازگشت مشاجرات بي حاصل 
به عرصه هسته اي فراهم خواهد کرد و اين همان 
اتفاقي اس��ت که نبايد روي بدهد و تقريبا تمام 
گروه ها روي آن اجم��اع دارند. حالا اين بر عهده 
سياسيون است که از مشي رهبري پيروي کنند 
و اجازه دهند اين پرونده ملي بماند يا به س��مت 

منافع حزبي و سياسي خود حرکت کنند.

حمله امريكا به ايران در2030
فرجام سخت تري از اکنون دارد 

 ادامه از صفحه يك 
  اگر در گذش��ته مقامات امريکايي  هر چند هفته يا هر چند ماه يک 
بار، ايران را به استفاده از گزينه نظامي تهديد مي کردند و عمدتاً اين 
تهديدات نيز به شکل غيرمستقيم با بيان موجود بودن همه گزينه ها 
روي ميز صورت مي گرفت، در روزهاي اخير هر روز يکي از مقامات 

کاخ سفيد از ادبيات تهديد عليه ايران استفاده مي نمايد. 
اما يک توافق اساسي ميان تهديد کنوني ايران در مقايسه با تهديدات 
قبلي وجود دارد و آن تفاوت در تعيين يک سررس��يد 15 ساله براي 
عملياتي شدن تهديد است. تمامي کس��اني که در امريکا اين روزها 
در راستاي توجيه توافق هسته اي با ايران از ناکارآمدي گزينه نظامي 
براي عقب راندن هس��ته اي جمهوري اس��لامي س��خن مي گويند، 
با تک��رار عبارت »وجود گزين��ه نظامي همچنان روي ميز اس��ت«، 
 مي گويند امريکا پس از 15 سال با پايان يافتن دوره توافق در موقعيت 

بهتري براي حمله نظامي به ايران قرار خواهد داشت! 
پنجم- آيا اينچنين است و امريکايي هاي ناتوان و ضعيف در حمله 
نظامي به ايران طي 12 س��ال گذشته، با گذش��ت 15 سال از توافق 
هس��ته اي احتمالي در موقعي��ت بهتري براي تهاجم ب��ه ايران قرار 
مي گيرند؟ آيا امريکايي ها در 15 س��ال ديگر قوي تر از امروز بوده و 
در نقطه مقابل جمهوري اسلامي در 15 سال ديگر ضعيف تر از امروز 
خواهد شد؟ آيا اين پيش بيني مقامات کاخ سفيد داراي دلايل علمي 

و منطقي است. 
نگارنده معتقد است در 15 سال آينده، جمهوري اسلامي به مراتب 
در حوزه هاي گوناگ��ون و از جمله در حوزه ق��درت نظامي و دفاعي 
قوي تر از ام��روز خواهد بود و در نقطه مقاب��ل امريکايي ها به مراتب 
ضعيف تر از امروز خواهند بود. براي اين نگاه، ذکر دو دليل به اختصار 

کفايت مي کند:
الف- استدلال اصلي مخالفان توافق در امريکا، تقويت ايران در منطقه 
و جهان در پي اين توافق است. مخالفان با ذکر مؤلفه هاي قدرت ايران، 
شرايط منطقه اي در غرب آس��يا و نفوذ ايران در کشور هاي منطقه، 
توافق را در راستاي منافع امريکا و رژيم صهيونيستي و ديگر متحدان 
ايالت متحده ارزيابي نمي کنند. جالب اس��ت مقامات کاخ سفيد در 
ضرورت توافق با اي��ران، از ناکارآمدي گزين��ه نظامي و تحريم هاي 
بيشتر سخن گفته و براي قانع کردن مخالفان، جهت مهار ايران وعده 

سرخرمن با سررسيد 15 ساله مي دهند!
ب- روند تحولات در منطقه از يک سو و روند پيشرفت هاي ايران از 
سوي ديگر دلالت بر اين معنا دارد که جمهوري اسلامي با قابليت هاي 
داخلي و متکي بر دو پديده مبارک مقاومت و بيداري اسلامي، قدرت 
منطقه اي خ��ود را نه تنها تثبيت خواهد کرد، بلک��ه ايران برخوردار 
از عمق راهبردي در کل منطقه، طي 15 س��ال آينده به يک قدرت 
مؤثر بين المللي تبديل خواهد شد. توافق احتمالي هسته اي فرصتي 
براي ايفاي نقش بين المللي ايران خواهد بود و اين واقعيتي اس��ت 
که بسياري از کارشناسان امور بين الملل آن را بيان مي دارند. اما در 
نقطه مقابل، روند تحولات نمايانگر افول قدرت امريکاست. بسياري از 
کارشناسان و صاحبنظران خود ايالات متحده، با اشاره به کارنامه پر 
از شکست امريکا طي 15 سال گذشته در منطقه غرب آسيا با صراحت 
بيان مي دارند اساساً دوران امپراتوري کشورشان در اين منطقه پايان 
يافته اس��ت. امريکايي ها با راه اندازي جنگ ميان تمدني بر اس��اس 
نظريه جنگ تمدن هاي هانتينگتون با حمله مستقيم به افغانستان و 

عراق، با شکست سختي روبه رو شدند.
 به طور قطع و بر اساس شواهد موجود، جنگ درون تمدني يا جنگ 
نيابتي که امريکا در منطقه و کش��ور هايي چون سوريه و عراق به راه 
انداخته است نيز با شکست مواجه خواهد شد. اکنون ملت هاي منطقه 
بيدار ش��ده و روز به روز بر تنفر آنان از امريکا و رژيم صهيونيس��تي 
افزوده مي ش��ود. اگر بيداري و به پا خاس��تن ملت يمن خواب را از 
چشمان غرب، صهيونيس��ت ها و آل س��عود ربوده و آنان را بي قرار 
ساخته، طي 15 سال آينده ملت هاي بس��ياري در منطقه راه ملت 

يمن را خواهند رفت. 
بنابراين پيش بيني آينده بر اساس تحليل روندها به عنوان يک روش 

علمي و تجربه شده، نشان مي دهد: 
1- در مقطع زماني 15 سال پس از توافق،  قدرت بازدارندگي نظامي 
و دفاعي جمهوري اسلامي ايران، به مراتب در سطح بالاتري نسبت 

به امروز قرار خواهد داشت. 
2- در مقطع زماني 15 سال پس از توافق، امريکا در موقعيت بسيار 
ضعيف تر و شرايط بسيار سخت  تري براي حمله نظامي به ايران نسبت 

به امروز قرار خواهد داشت. 
معناي اين دو گزاره آن است که اگر امروز امريکا به اعتراف مقامات 
کاخ سفيد ناتوان از حمله به ايران براي دستيابي به اهداف است، 15 

سال ديگر بسيار ناتوان تر از امروز خواهد بود. 

خط و نشان وزارت کشور در آستانه انتخابات
فرمانداران غيرهمسو برکنار مي شوند!

از حدود دو ماه پيش کار ارزيابي عملكرد فرمانداران به صورت جدي 
آغاز شده و کساني که در اين ارزيابي ها همسو با دولت نباشند يا 
برنامه هايشان منطبق با دولت نباشد از سمت خود کنار خواهند رفت. 
حسينعلي اميري، قائم مقام و سخنگوي وزارت کشور در گفت و گو 
با تس��نيم درخصوص آخرين وضعيت فرمان��داران باقي مانده در 
س��مت خود از دولت قبل با بيان اين مطلب که دولت با شروع آغاز 
به کار خود، کار انتخابات فرمانداران و اس��تانداران را متناس��ب با 
سياست هاي دولت تدبير و اميد در مرحله اجرا گذاشت، گفت: تاکيد 
م��ا در انتصاب ها اين بوده و هس��ت که مديران گفتم��ان دولت را 
قبول داشته باشند؛ ما حدود 430 فرماندار داريم که بخشي از اين 
فرمانداران در زمان مهندس ميرولد منصوب ش��دند و حدود 127 
نفر نيز در زمان بنده که کار سرپرستي معاونت سياسي وزارت کشور 

را با حفظ سمت داشتم، منصوب شدند. 
اميري ادام��ه داد: هم اکنون از 430 فرماندار، ح��دود 32 فرماندار 
از دولت قبل باقي مانده اند که آقاي مقيمي، معاون سياس��ي وزير 
دستور دادند هرچه سريع تر عملکرد آنها نيز مورد ارزيابي قرار گيرد 
تا کساني که سياست هاي دولت را قبول ندارند و يا برنامه هايشان 
در اين راس��تا نيس��ت از اين س��مت کنار بروند. وي با بيان اينکه 
انتصابات وزارت کشور بر مبناي اين بوده است که گفتمان دولت و 
رئيس جمهور مورد قبول آنان قرار گيرد، گفت: البته وزارت کشور 
اصل را بر عدم تغيير فرمانداران و ثبات مديريتي گذاشته است اما 
چنانچه فرمانداري نتوانسته باشد انتظارات دولت را در حوزه مربوطه 

تامين کند ممکن است تغيير کند. 
قائم مقام و سخنگوي وزارت کشور با بيان اين مطلب که کار ارزيابي 
همه فرمانداران در وزارت کش��ور در دس��ت بررس��ي است و اين 
بررس��ي ها از دو ماه پيش حالت جدي به خود گرفته است، گفت: 
توانمندي هاي مديريتي، اجراي سياس��ت هاي دولت و همسويي 
و اعتقاد ب��ه برنامه هاي دولت و ش��خص رئيس جمه��ور محترم، 
تعاملات و مناس��بات ضابطه مند و قانوني آنها، قدرت همگرايي و 
هم افزايي نيروهاي مديران حوزه مربوطه، اس��تفاده از ظرفيت ها 
و استعدادهاي منطقه اي، نگاه توسعه اي و متوازن از شاخص هاي 

اين ارزيابي است. 

 مهدي پورصفا
    گزارش 

   هبه ملک هزار ميلياردي
 به 40 ميليارد!

در حال��ي که اي��ن روزها ارق��ام ريز و درش��ت ، 
اختلاس ها و سوء استفاده هاي مالي با استفاده از 
رانت به اخبار تقريبا ثابت روزنامه ها تبديل شده، 
برخي اخبار از افشاي زمين خواري 70 هکتاري 
در جزيره کيش به قيمت بسيار نازل حکايت دارد.  
اين پروژه که ميراث دول��ت اصلاحات و به پروژه 
»گل ش��رق« معروف اس��ت، زميني به وسعت 
70 هکتار است که توسط ش��خصي به نام »ع« 
به مبلغ 40ميليارد تومان خري��داري ) بخوانيد 
هديه( شده است؛ حال آنکه بر اساس برآوردهاي 
دقيق کارشناسان ارزش واقعي اين ملک بالغ بر 
هزار ميليارد تومان است.  يک منبع مطلع با بيان 
اين خبر به جوان گفت: يکي از اعضاي اسبق تيم 
مذاکره کننده هس��ته اي در تنظيم اين معامله 

کلان نقش موثري داشته است. 

    چرا بابک زنجاني دولت 
يازدهم تکذيب مي شود

ظهور باب��ک زنجاني ه��اي 1و 2 و اخبار ضد و 
نقيض پيرامون آن نيز اين روزها حجم انبوهي 
از اخبار رسمي و غير رسمي رسانه ها را به خود 

اختصاص داده است. 30 تير ماه گذشته بود که 
براي نخستين بار اسحاق جهانگيري معاون اول 
رئيس جمهور در جلسه ستاد هماهنگي مبارزه با 
مفاسد اقتصادي،پرده از ماجراي »بابک زنجاني 
دوم« برداشت. در اين جلسه البته وزير نفت به 
ارائه توضيح درخصوص گزارش برخي رسانه ها 
درخصوص مطالبات 5/3 ميليارد دلاري بابت 
فروش نفت پرداخت و با اش��اره به حواش��ي و 
مطالب منتشر شده در اين زمينه تصريح کرد: 
اين پول بدون هرگونه آسيب در محلي مطمئن 
قرار دارد و همانند ساير دارايي هاي بلوکه شده، 
پس از لغو تحريم ها به کشور بازخواهد گشت. 
البته پيش از اين در تاريخ 7 ارديبهشت 1394 
اس��حاق جهانگيري معاون اول دولت يازدهم 
با انتق��اد مجدد از پرونده فس��اد بابک زنجاني، 
گفته بود: اگر اتفاقي مانند بابک زنجاني در اين 
دولت بوجود آيد بنده احساس مي کنم که ديگر 
نبايد در مسئوليت بمانم و وزيري که در حوزه 
وظايف او چنين تخلفي رخ دهد نيز صلاحيت 

کار نخواهد داشت. 
روزنام��ه جوان هم پي��ش از اين در گزارش��ي 
نوشته بود: روايت بدهي 5/3 ميليارد دلاري يک 
شرکت اماراتي به ايران سال گذشته در جلسات 
خصوصي دهان به دهان مي شد اما نه جسارتي 

براي بيان »عمومي تر« آن بود و نه ش��هامتي 
براي پيگيري آن. شنيده مي شود که »م. س« 
يکي از مديران بازنشس��ته و ارشد قديمي نفت 
که در دولت گذش��ته برکنار ش��ده بود، نقش 
مهمي در ماجراي بدهي شرکت اماراتي به ايران 
داشته و با هماهنگي کامل با يکي از چهره هاي 
»خاکس��تري فروش نفت«، وارد معامله با اين 
ش��رکت اماراتي شده اس��ت. پس از آن بود که 
مسئولان ريز و درش��ت دولتي به خط شدند تا 

اين خبر را تکذيب کنند.
 شايد علت سرپوش نهادن بر اين رسوايي مالي 
به اين مسئله بازگردد که بي کفايتي مسئولان 
دولت يازدهم در اين ماجرا آش��کار نشود، چرا 
که آنها با چم��اق کردن پرون��ده بابک زنجاني 
اول بيشترين استفاده هاي سياس��ي را از اين 
پرونده کردند و اکنون خ��ود گرفتار پرونده اي 

شبيه آن شده اند. 
گرچه س��ابقه فعالي��ت بابک زنجان��ي دوم به 
دولت قبل باز مي گ��ردد و رقم بدهي هاي او از 
دولت قبل به بيش از 3 ميليارد دلار مي رسد، 
حال س��وال اينجاس��ت که چرا دولت يازدهم 
با ش��ناختي که از وي داش��ته حاضر به ادامه 
همکاري با او شده و اکنون ميزان بدهي هاي او 

 بيش از 5/3 ميليارد دلار شده است؟  

     بهتر ب�ود بگوييم مذاکرات به 
پنالتي کشيد

يکي از مش��اوران رئيس جمهور استفاده از عبارت 
نتيجه 3 بر 2 به نفع ايران براي توافقنامه ) جمع بندي 

مذاکرات( وين را غير دقيق خوانده است. 
دکتر روحان��ي و تيم مذاکره کننده هس��ته اي 
همواره طي دو سال گذشته تلاش کرده اند که 
مذاکرات هسته اي ايران و 1+5 را به عنوان يک 

مسابقه برد� برد توصيف کنند.
 اما دکتر روحاني 31 تيرماه در جلس��ه هيئت 
دولت در اظهار نظري مذاکرات هس��ته اي را به 
بازي فوتبال مقايس��ه کرده و گفته بود: در يک 
مس��ابقه و بازي فوتبال وقتي مي گوييم برنده 
يا موفق ش��ديم، معنايش اين است که سه گل 
زده و دو گل خورده اي��م، حالا ع��ده اي بگويند 
که مي شد از فلان فرصت هم اس��تفاده کرد و 
گل هاي بيشتري زد. بايد ديد که در مقابل چه 
تيمي بازي کرده ايم و الا اگر در کنار گود نشسته 
و تماشاچي باش��يم، مي توانيم درخواست هاي 
بيشتري هم مطرح کنيم. پس از اين اظهار نظر 
مش��اور مورد نظر گفته: به دکتر روحاني گفتم 
نتيجه 3 بر 2 اشتباه بود، چون معني آن ديگر 
برد � برد نمي ش��ود؛ بهتر بود بگوييم مساوي 

شديم و به پنالتي کشيده شد. 

فوري

نايب رئي�س مجلس ش�وراي اس�لامي گف�ت: برخ�لاف گفته 
برخي لاريجان�ي هرگ�ز در حلقه هاش�مي رفس�نجاني نبوده 
و همواره در مس�ير و خ�ط امام و رهب�ري حرکت کرده اس�ت. 
به گزارش رسا ، حجت الاسلام حسن ابوترابي فرد، نايب رئيس مجلس 
شوراي اسلامي ديروز در مراسم افتتاحيه خط امام خواهران بسيجي 
در مجتمع امام رضا)ع( مشهد با بيان اينکه دانشجويان بايد در مسير 
خط امام)ره( و رهبري حرکت کنند، اظهار داشت: دانشجوي امروز بايد 
عنصري آگاه و فعّال باشد و بتواند خود را در شرايط مختلف سياسي و 
اجتماعي مديريت کرده و وظيفه و تکليف خود را انجام دهد. وي گفت: ما 
از دانشجويان بسيجي خود امروز انتظار داريم که بينش سياسي، درک 

سياسي و علم و شعور سياسي خود را عميق تر کرده و بتوانند در برابر 
همه موضوعات داخلي و خارجي و منطقه اي با عنوان يک عنصر بسيج و 
آگاه و متعهد و مسلمان تحليل عميقي ارائه دهند.  وي در ادامه تصريح 
کرد: موضوعي که س��بب قدرت و مقاومت ملت ايران ش��ده، تأکيد بر 
ظرفيت هاي دروني،  مهندسي قدرت و توجه به قدرت درون زا است و لذا 
همين اقتدار ملت ايران سبب تغيير ادبيات 1+5 و نشاندن آنان بر سر ميز 
مذاکره شده است.  ابوترابي فرد اضافه کرد: مجلس شوراي اسلامي قطعاً  
در مسير برجام به وظيفه خود عمل مي کند و ما شاهد بوديم در مجالس 
هفتم، هشتم و نهم و البته در مجلس ششم که شرايط متفاوت تر بود، 
کليت و خروجي مجلس با اکثريت قاطع آرا در مسير فناوري هسته اي و 

در چارچوب تصميمات نظام بود يعني اينکه نگاه مجالس هفتم، هشتم و 
نهم که بنده حقير در اين سه دوره نايب رئيس بوده ام معطوف به فناوري 
هسته اي در چارچوب نظام اسلامي بوده است و پس از اين نيز قطعاً  اراده 
و حرکت ما در همين مسير است. وي در پاسخ به سؤالي مبني بر اينکه 
آيا صحت دارد که لاريجاني، رئيس مجلس ش��وراي اسلامي در حلقه 
رفسنجاني بوده و حتي گفته مي شود پيش از شمارش آرا در سال 88 به 
ميرحسين موسوي تبريک گفته است، تأکيد کرد: آقاي لاريجاني بارها 
اين موضوع را تکذيب کرده و بنده اينجا اعلام مي کنم که لاريجاني هرگز 
در حلقه هاشمي رفسنجاني و ساير اسامي که در سؤال خود مطرح کرده 

نبوده و همواره در مسير و خط امام و رهبري حرکت کرده و مي کند. 

حجت الاسلام ابوترابي فرد:  

لاريجاني هيچ گاه در حلقه هاشمي نبوده است
     خبر 


